
                                                                                                 

Αθήνα, 21 Σεπτεμβρίου 2022 
 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον κ. Υπουργό Υγείας 

 

Θέμα: «Συνεχίζεται η ταλαιπωρία και οι διακινδυνεύσεις για τους 

πάσχοντες από Θαλασσαιμία και Δρεπανοκυτταρική Νόσο εξαιτίας των 

σοβαρότατων ελλείψεων σε αίμα στο Νοσοκομείο Παίδων “Η Αγία 

Σοφία”». 

Στην Ελλάδα οι πάσχοντες συμπολίτες μας από Θαλασσαιμία και 

Δρεπανοκυτταρική Νόσο είναι περίπου 4000 εκ των οποίων τα 2/3 κατοικούν 

στην Αθήνα. Οι συχνές μεταγγίσεις αίματος καθώς και οι αφαιμαξομεταγγίσεις 

αποτελούν, μεταξύ άλλων, την συνήθη ιατρική αντιμετώπιση των νόσων 

προκειμένου να προληφθούν ή / και να μειωθούν οι οξείες και χρόνιες βλάβες, 

όπως οι αγγειοαποφρακτικές κρίσεις.   

Δυστυχώς, όμως, τον τελευταίο καιρό παρατηρούνται συνεχείς και σοβαρές 

ελλείψεις αίματος στο Νοσοκομείο Παίδων «Η Αγία Σοφία» που έχουν θέσει σε 

κατάσταση εκτάκτου ανάγκης τους πάσχοντες από Θαλασσαιμία και 

Δρεπανοκυτταρική Νόσο. Συγκεκριμένα, οι μεταγγίσεις γίνονται με δυσκολία, με 

συχνότατες αναβολές και με περιορισμένες ποσότητες αίματος - με ό,τι αυτό 

συνεπάγεται για την εξέλιξη της υγείας τους και την ήδη επιβαρυμένη 

κατάστασή τους -  εξαιτίας της αδυναμίας της Διοίκησης του Νοσοκομείου και 

του Εθνικού Κέντρου Αιμοδοσίας να ανταποκριθεί στις ανάγκες τους.   

Σύμφωνα και με τον Πανελλήνιο Σύλλογο Πασχόντων από Μεσογειακή Αναιμία 

και Δρεπανοκυτταρική Νόσο (ΠΑΣΠΑΜΑ), η τρέχουσα προβληματική 

κατάσταση οδηγεί σε υπομεταγγίσεις των πασχόντων θέτοντας σε 

διακινδύνευση την υγεία τους, ενώ οι αναβολές μεταγγίσεων δυσχεραίνουν 
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αφάνταστα την καθημερινότητα και υποβιβάζουν την ποιότητα ζωής τους. 

Επιπλέον, καταγγέλλεται ότι η ηγεσία του Υπουργείου Υγείας, ενώ είναι ενήμερη 

για την κατάσταση που επικρατεί στο Νοσοκομείο Παίδων "Η Αγία Σοφία" αλλά 

και τις γενικότερες ελλείψεις αίματος που βιώνουν οι ασθενείς με Θαλασσαιμία 

και Δρεπανοκυτταρική Νόσο ανά την Ελλάδα, έχει επιδείξει πλήρη αδιαφορία.  

Με δεδομένη την κρισιμότητα της κατάστασης και την αδήριτη ανάγκη να μην 

απειληθούν περαιτέρω οι ζωές των εν λόγω συμπολιτών μας από τις σοβαρές 

ελλείψεις σε αίμα και τις υποστελεχωμένες μονάδες αιμοδοσίας των 

νοσοκομείων, πρέπει να δοθούν άμεσα ουσιαστικές λύσεις για επάρκεια σε 

αίμα. 

Με βάση τα παραπάνω,  

ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί προκειμένου να 

αντιμετωπιστεί άμεσα και ουσιαστικά το πρόβλημα των 

σοβαρότατων ελλείψεων σε αίμα, των υπομεταγγίσεων και των 

συνεχών αναβολών μετάγγισης αίματος σε πάσχοντες από 

Θαλασσαιμία και Δρεπανοκυτταρική Νόσο στο Νοσοκομείο Παίδων 

«Η Αγία Σοφία»;  

2. Ποιος είναι ο σχεδιασμός του Υπουργείου για την εξασφάλιση της 

επάρκειας σε αίμα ώστε να μην παρατηρηθούν στο μέλλον 

παρόμοιες ελλείψεις; 

3. Θα προχωρήσει στις ενδεδειγμένες προσλήψεις για την άρτια 

στελέχωση των Τμημάτων Αιμοδοσίας των Νοσηλευτικών 

Ιδρυμάτων της χώρας; 

4. Προτίθεται να προβεί στο σχεδιασμό και τη σύσταση ενός 

λειτουργικού Εθνικού Συστήματος Αιμοδοσίας; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Μπουρνούς Ιωάννης 



Αναγνωστοπούλου Αθανασία 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βαρεμένος Γεώργιος 

Βέττα Καλλιόπη 

Γιαννούλης Χρήστος 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 

Κασιμάτη Νίνα 

Κόκκαλης Βασίλειος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

Μπαλάφας Ιωάννης 

Μπάρκας Κωνσταντίνος  

Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

Παπαδόπουλος Αθανάσιος 

Παπανάτσιου Αικατερίνη 

Παππάς Νικόλαος 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Ιωάννης 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σκουρλέτης Παναγιώτης 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης 

Σκούφα Ελισάβετ 



Τόλκας Άγγελος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 




